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JASNO V KRAJI

Je to tak?
Určitě. Kraj totiž z auta 
ani z letadla nepoznáte 
tak, jako z kola. Ten-
hle způsob kampaně 
byl ideálním sběrem 
podkladů pro to, co 
musíme po říjnových 
volbách udělat, aby-
chom postavili kraj 
na nohy! Potěšilo mě, 
že starostové i ostatní 
lidé byli velmi sdíl-
ní a byli rádi, že se 
o ně zajímáme. Touha 
po změně a restartu 
kraje byla všude cítit.

Bylo něco, co vás vy-
sloveně překvapilo?
Byla toho řada. Třeba, 
že ve městě Sedlec-
-Prčice spravuje paní 
starostka 36 místních 
částí, to je podle mě 
unikát! Negativně mě 

překvapilo zjištění, že 
na Kutnohorsku v obci 
Rohozec mají signál 
pro mobilní telefony 
jen na hřbitově, nikde 
jinde. To mi přijde 
neuvěřitelné. Nejsou 
to přitom žádné nedo-
stupné hory „na konci 
světa“, je to rovina 
70 kilometrů od centra 
Prahy! Jinak spoustu 
problémů středočes-
kých obcí samozřejmě 
znám ze svého dese-
tiletého starostování 
v Líbeznicích. Chybějí-
cí místa ve školách, slo-
žitá dopravní situace 
včetně nedokončených 
nebo ani nezahájených 
obchvatů, zhoršující se 
dostupnost zdravot-
ní péče, neexistující 
napojení na veřejné 
vodovody a kanalizace. 

V řadě měst a obcí je 
mnohé z toho vyře-
šeno, ale průřezově 
jsou právě tohle hlavní 
problémy kraje.

Může v tom vůbec 
kraj obcím nějak 
pomoci?
Samozřejmě, vždyť 
například nejdůleži-
tější silnice jsou státní 
a právě krajské. Takže 
třeba pomalý postup 
v otázce obchvatů je 
doslova zarážející, když 

si uvědomíme, že sou-
časná hejtmanka je ze 
strany, která už sedm 
let ovládá všechna 
související ministerstva 
– dopravy, pro místní 
rozvoj, financí, už tři 
roky mají i premiéra! 
Přesto nejsou schopni 
s tím pohnout, nejspíš 
proto, že ANO je stra-
na jednoho muže a oni 
se bojí ho otravovat. 
Ale stejná neschop-
nost je vidět i v jiných 
oblastech. Musíme 

konečně začít obměnu 
přestárlých sanitek, 
zvýšit tempo v úpra-
vách krajiny s cílem za-
držení vody, zlepšovat 
možnosti sportování. 
Je toho spousta.

Na vaší kandidátní 
listině je celkem 
21 středočeských 
starostů a místo- 
starostů. Je to náhoda, 
nebo naznačujete, 
že na starosty nemá 
nikdo monopol?

To si vyložte, jak chce-
te. Je pravda, že ODS 
měla vždycky řadu 
úspěšných starostů, 
a prokazuje tak, že umí 
vybrat správné lidi. 
Ale ani ti nejlepší nic 
nezvládnou sami, pro-
to lidem na setkáních 
říkám: „Změňme to 
spolu.“

A proč zrovna 21? 
Oko bere?
To by bylo fajn.

POSTAVME KRAJ NA NOHY!
Martin Kupka strávil celý  
srpen na kole. Nebyl to zvlášt-
ní způsob dovolené vynucený 
celosvětovými protikorona-
virovými opatřeními, ale pro 
Martina a celou středočeskou 
ODS docela přirozený způsob 
vedení kampaně před krajský-
mi volbami, které Česko čekají 
počátkem října – seznámit se 
se starosty měst a obcí, zjistit, 
co je trápí a jak by jim mohl 
kraj pomoci.

„Chovej se k lidem 
tak, jak chceš, aby se 
oni chovali k tobě.“ To 
je životní motto Jarmi-
ly Smotlachové, sta-
rostky obce Hlavence, 
kde žije zhruba čtyři 
sta lidí. Příjemná a las-
kavá dáma už dvanáct 
let vede vesnici, která 
patří k nejmalebnějším 
v kraji a v pomyslné 
olympiádě obcí – 
soutěži Vesnice roku – 
získala stříbrnou 
medaili v rámci celé 

republiky. Prostě obec 
jako z Ladových ob-
rázků, ale malovaných 
současností. 

Starostkou zlaté obce
Na začátku její služby 
Hlavenci byl manžel. 
Ten vede jejich ro-
dinnou zemědělskou 
farmu a má s ní plné 
ruce práce, takže jed-
noho dne obecnímu 
zastupitelstvu sdělil, 
že v něm končí. Nic-
méně za sebe nabídl 

náhradu. A tak byla 
jeho manželka Jarmila 
v roce 2002 zvolena 
zastupitelkou. Začína-
la od píky, jak to má 
být, a jak sama říká, 
ta práce jí přirostla 
k srdci. Následně byla 
dvě volební obdo-
bí místostarostkou 
a v době, kdy ve ves-
nici začali budovat 
kanalizaci a vodovod, 
už starostkou. 

VÍCE NA STRANĚ 10

Dobrý hospodář – to je ve zkratce Jarmila 
Smotlachová, starostka vesničky Hlavenec, 
kterou s týmem zapálených občanů dovedla 
k prestižnímu titulu Vesnice Středočeského 
kraje roku 2011. Pod rukama jí ale nevzkvétá 
„jen“ obec, ale i rodinná farma.  

BEZ PRÁCE NEJSOU KOLÁČE. 
ODS TO VÍ, A PROTO S NÍ JDU DO VOLEB!

  „Vím, jak zařídit,  
  aby náš kraj  
  vzkvétal.“  

MARTIN KUPKA
(* 28. 10. 1975) 

UŽ 10 LET ÚSPĚŠNĚ PŮSOBÍ 
JAKO STAROSTA LÍBEZNIC. 

• OBEC ZA TU DOBU POSTA-
VILA NAPŘ. OCEŇOVANOU 
SPORTOVNÍ HALU, DVĚ NOVÉ 
BUDOVY ŠKOLY, HASIČSKOU 
ZBROJ NICI A VÝRAZNĚ ZLEPŠI-
LA VYBAVENÍ PRO OBČANY. 

• KRÁTCE BYL RADNÍM STŘEDO-
ČESKÉHO KRAJE A ZAČAL 
S OZDRAVENÍM ZADLUŽE-
NÝCH KRAJSKÝCH NEMOC-
NIC, ČÍMŽ PŘISPĚL K JEJICH 
ZÁCHRANĚ PŘED KRACHEM. 

• V ROCE 2017 SE Z NEVO-
LITELNÉHO MÍSTA STAL 
POSLANCEM A VE FUNKCI SE 
AKTIVNĚ PODÍLEL NA DVOU 
ZÁKONECH PROTI PŘEBUJELÉ 
BYROKRACII OCENĚNÝCH 
V LETOŠNÍ ANKETĚ „ZÁKON 
ROKU“.

PŘIJĎTE 
K VOLBÁM 
2. a 3. října

  Změňme 
  to spolu! 

VOLTE ČÍSLO

33
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Mnoha obcí v na-
šem kraji se dotýka-
jí přípravné práce 
u dopravních staveb 
s celostátním význa-
mem. Mnozí starosto-
vé si přitom stěžují, 
že jim kraj v jednání 
se státními investory 
(ŘSD a Správa želez-
nic) nijak nepomáhá. 

Obce oprávněně 
očekávají, že se krajští 
politici zastanou jejich 
zájmů, aby budoucí 
podoba dálnic a vyso-
korychlostních železnic 
občany kraje příliš 
nezatěžovala.  

Kraj ale často dělá mrt-
vého brouka a žádnou 
pomoc obcím a měs-
tům neposkytuje. 
Ba naopak. Letos v létě 
dokonce unikl na ve-
řejnost dopis hejtman-
ky Pokorné Jermanové 
s výzvou, aby státní 
instituce spolu s kra-
jem koordinovaně 
tlačily na středočeské 
obce kvůli dálnici D3. 
„Hejtmanka nebrání 
Středočechy, ale stát. 
To je pravý opak toho, 
co by měla dělat. Kraje 
mají svou samospráv-
nou působnost proto, 
aby pracovaly pro své 

občany, ne aby proti 
jejich zájmům podpo-
rovaly plnění snů před-
sedy vlády,“ komentuje 
selhání hejtmanky 
Pavel Pavlík.

V celostátní i krajské 
politice se hnutí ANO 
stále zaklíná investi-
cemi. Před minulými 
krajskými volbami 
dokonce používalo slo-
gany „Dálnice, dálnice, 
dálnice“ nebo „Dálni-
ce, obchvaty, silnice“. 
Po čtyřech letech vlády 
hnutí ANO nad naším 
krajem ale platí jiný 
slogan: „Nic, nic, nic“.

O Středočeském kraji 
bylo v posledních 
čtyřech letech napsá-
no mnoho článků. 
Bohužel ne o tom, 
jak se v kraji dobře 
žije, ale o tom, co se 
děje v Krajské správě 
a údržbě silnic. Dějí se 
tam totiž divné věci. 
Naposledy se jednalo 
o zbytečné reflexní pásy 
na svodidlech za 45 mi-
lionů korun. Za ty pení-
ze by mohl být opraven 
malý most nebo  
7,5 kilometrů silnice. 
KSÚS ovšem sekala je-
den průšvih za druhým 
celé čtyři poslední roky! 
Došlo to tak daleko, že 
zakázky na údržbu silnic 
získala firma provozující 
luxusní restauraci, která 
dostala zaplaceno, ale 
práce nejspíš neprovedla. 
Na podobné machinace 
po celé volební období 
upozorňoval zastupitel 
Michael Pánek, který 
nyní do zastupitel-
stva kandiduje znovu. 
Po marném volání, 
aby nápravu zjednala 
hejtmanka Pokorná Jer-
manová, nakonec sám 
podal trestní oznámení 
na vedení kraje i KSÚS. 

Škody odhadl na řádo-
vě stovky milionů korun 
za období 2,5 roku. 
Podezření v současnosti 
prověřuje policie, a na-
víc se na problémové 
zakázky zaměřil anti- 
monopolní úřad a udě-
lil kraji pokutu ve výši 
300 000 Kč.
Středočeši si neza-
slouží, aby museli dál 
jezdit po silnicích, které 
připomínají spíš tanko- 

drom. Aby se peníze 
vyhazovaly za pochyb-
né zakázky. Aby se nic 
nedělalo se 600 mosty 
v havarijním stavu. 
„Za trvající špatnou 
kvalitu krajských silnic 
může vadný přístup 
vedení kraje k řízení 
KSÚS. Proto po volbách 
okamžitě spustíme ná-
pravu procesů v krajské 
správě, především při 
zadávání veřejných 

zakázek. Také začneme 
klást důraz na efektivitu 
a kvalitu prováděných 
prací a dáme kraji 
jasnou vlastní koncep-
ci výstavby důležitých 
staveb a dlouhodobý 
plán rekonstrukce silnic. 
To jsou základní kroky, 
které musíme podnik-
nout, abychom se už 
za středočeské silnice 
nemuseli stydět!“ říká 
Martin Kupka.

DŮLEŽITÉ STÁTNÍ DOPRAVNÍ 
PROJEKTY, NA JEJICHŽ DOKON-
ČENÍ MUSÍ KRAJ VÍCE TLAČIT:

– VÝCHODNÍ A SEVERNÍ ČÁST 
PRAŽSKÉHO OKRUHU

– CHYBĚJÍCÍ ÚSEKY DÁLNIC  
D3, D4, D6 A D7

– OBCHVATY NA SILNICÍCH  
I. TŘÍDY – NAPŘ. KUTNÁ HORA, 
OLBRAMOVICE, MĚLNÍK

– VŠEJANSKÁ SPOJKA  
(Z MILOVIC K TRATI MLADÁ 
BOLESLAV–NYMBURK)

KRAJSKÉ STAVBY, KTERÉ JE 
TŘEBA CO NEJDŘÍVE DOKONČIT:

– OBCHVATY NA SILNICÍCH  
II. TŘÍDY – NAPŘ. BENEŠOV, 
ČELÁKOVICE, KRALUPY NAD 
VLTAVOU, RAKOVNÍK,  
STARÁ BOLESLAV

  „Kruhákem“ to nesmí 
  skončit. V Benešově 

  potřebujeme obchvat! 

  Konec záplatování. 
  Pustíme se do oprav 
  od základu. 

PAVEL PAVLÍK
MAJITEL A ŘEDITEL SPOLEČ-
NOSTI, EKONOM. ROK VEDL 
PŘEDSTAVENSTVO BENEŠOVSKÉ 
NEMOCNICE A FUNGOVÁNÍ 
ZDRAVOTNICTVÍ SE CHCE VĚNO-
VAT I NA KRAJI. ŘÍKÁ, ŽE MUSÍ BÝT 
DOSTUPNÉ NA VŠECH ÚROVNÍCH 
A VŠEM OBYVATELŮM KRAJE.

MICHAEL PÁNEK
MÍSTOSTAROSTA MĚSTA 
DOBŘICHOVICE. CHCETE LEPŠÍ 
SILNICE VE STŘEDOČESKÉM 
KRAJI? DŮSLEDNĚ SLEDOVAL 
PRÁCI KSÚS, ODHALIL A OSTŘE 
KRITIZOVAL NĚKOLIK PODIV-
NÝCH ZAKÁZEK.  

JOSEF PÁTEK 
STAROSTA MĚSTA ČELÁKOVICE, 
ABSOLVENT VŠFS V OBORU 
VEŘEJNÁ SPRÁVA. V KRAJSKÉM 
ZASTUPITELSTVU SE CHCE 
VĚNOVAT OTÁZKÁM KRIZOVÉHO 
ŘÍZENÍ, PREVENCE A SPOLUPRÁ-
CE S INTEGROVANÝM ZÁCHRAN-
NÝM SYSTÉMEM. 

NAŠE SILNICE? DÍRA VEDLE DÍRY!

DÁLNICE, OBCHVATY, SILNICE: NIC, NIC, NIC

Z našeho kraje jezdí 
každý den do Prahy  
za prací i zábavou až 
200 000 lidí. Pražané 
se sice někdy rozčilu-
jí, že je jejich město 
plné aut s registrační 
značkou S, ale málo-
kdy jsou schopní říct, 
co jiného Středoče-
chům zbývá.

Mnoho vlaků je totiž 
přetížených, zaparkovat 
na kraji města prakticky 
není možné a ani kraj 

u nádraží kolem hlav-
ních tratí přes opako-
vané sliby nic nepřed-
vedl.
Důsledkem je, že města 
jsou soustavně ucpa-
ná auty těch, kdo sice 
chtějí dojet do Prahy 
vlakem, ale nebydlí 
v rozumné dochozí 
vzdálenosti od nějaké-
ho nádraží. A tak jim 
nezbylo než se chopit 
iniciativy. Mnohá města 
už dokončila nebo při-
pravují vlastní parkova-
cí domy a nahrazují tak, 
co kraj zanedbal. To je 
třeba změnit. Proto je 
ODS připravena spustit 
program, který měs-
tům na hlavních tratích 
přinese v příštích  
4 letech nejméně  

10 nových P+R par-
kovišť. „Za poslední 
4 roky se kraj v téhle 
věci vůbec neposu-
nul a nepřipojil se ani 
k projektům, do kterých 
se pouští města. Třeba 
zrovna u nás v Čeláko-
vicích u nádraží P+R 
chystáme,“ přidal pod-
nět z praxe Josef Pátek, 
starosta Čelákovic.
Tam, kde to je možné, 
pak kraj musí tlačit 
na rozvoj železniční 
dopravy. Jednoduchým 

příkladem je takzvaná 
Všejanská spojka, pro-
dloužení trati z Milovic 
do stanic Čachovice 
na trati Nymburk–Mladá 
Boleslav. „Zprovoznění 
spojky povede ke zkrá-
cení dojezdové doby 
vlaků z Mladé Boleslavi 
přes Lysou nad Labem 
do Prahy. Stát konečně 
schválil záměr dvojko-
lejnou elektrifikovanou 
trať vybudovat, takže 
kraj teď má za úkol 
na stát co nejvíce tlačit, 
aby stavba této důležité 
trati po letech řečnění 
konečně začala,“ říká 
Jiří Havelka, místo- 
starosta Lysé nad 
Labem a kandidát 
do krajského zastupi-
telstva.

ZLEPŠEME 
NAŠE CESTOVÁNÍ 

DO HLAVNÍHO MĚSTA

  Do 4 let postavíme 
  nejméně 10 nových 
  P+R parkovišť! 

„Republiku jsem už projel křížem krážem. 
V každém kraji jsou místa, kde jsou silnice 
horší. Ale jen u nás ve středních Čechách 
to je opravdu samá jáma!“ 

Milan Novák – řidič a majitel autodopravy
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„Moc prosím všechny 
zdravotnické pracov-
níky, aby zapomněli 
na minulost. Pokud 
ODS zvítězí v nad-
cházejících krajských 
volbách, vrátíme 
zdravotníkům důvěru 
v jejich kraj a jeho ve-
dení. V době podzim-
ních chřipek a dalších 
možných komplikací 
v souvislosti s korona-
virem bude nezbyt-
né, abychom všichni 
táhli za jeden provaz. 
Zdravotníci budou 
samozřejmě v první 
linii a kraj pod mým 
vedením udělá vše pro 
to, aby měli ke své prá-
ci adekvátní podmín-
ky,“ říká kandidát ODS 
na hejtmana Martin 
Kupka. 
 
Ochráníme záchranáře
Trestní oznámení končící 
hejtmanky na mladou 
záchranářku, která si 
dovolila říct během 
jarního náporu korona-
viru věci na rovinu (totiž 
že zdravotníci v první 
linii neměli potřebné 
vybavení), bylo sice 
policií jako naprostý 
nesmysl odloženo, ale 
hořká pachuť stále zů-
stává. Celý případ je jen 
dalším potvrzením, že 
vedení Středočeského 
kraje je třeba vyměnit. 
Vždyť současná koalice 
málem dala středočeské 
zdravotnictví na pospas 
nechvalně známému 
podnikateli Horáčko-
vi, který je obviněný 
z korupce a ovlivňování 
zakázek v pražských 
nemocnicích! 
ODS naopak prosazuje 
zajištění dlouhodobé 
perspektivy pro zdravot-
níky, kteří zachraňují lid-
ské životy ve Středočes-
kém kraji. „Varováním 
nám musí být ponižující 
a trapné scény, kdy si 
lékaři jezdili pro jednot-
ky kusů roušek pro sebe 
a svůj zdravotnický per-
sonál. Pokud od lékařů 
očekáváme perfektní 
péči i v mimořádných 

podmínkách, nemůže-
me se spoléhat na to, že 
si budou sami většinu 
ochranných pomůcek 
kupovat nebo získávat 
od sponzorů. Shánět 
a distribuovat roušky, 
respirátory, štíty a další 
pomůcky musí být scho-
pen sám kraj,“ zdůrazňu-
je místostarosta Dobříše 
Tomáš Vokurka. 
 
Konec strašení občanů
Jsme přesvědčeni, že 
není možné znovu zavřít 
zemi tak, jako se to stalo 
na jaře. Zároveň není 
možné děsit lidi 
a mást je nesrozu-
mitelnými a proti-
chůdnými zákazy 
a nařízeními, 
jako to předvádí 
ministr zdravotnic-
tví Vojtěch, který 
v pondělí opatření 
vyhlásí, ve středu 
jej zpřísní a v pátek 
jako nepotřebné zruší. 
To není koncepce, ale 
jen levá na občany. 
Povinnosti a možnosti 
kraje jsou sice oproti 
ministerstvu zdravotnic-
tví malé, ale rozhodně 
musí udělat maximum. 
Kraj musí připravit 
nemocnice a ostatní 
zdravotnická zařízení 
i ambulantní lékaře, aby 
v každé situaci věděli, 
jak postupovat. „Nesmí-
me se strašit, musíme 
se připravit. Správný 
postup samozřejmě 
musí vznikat ve spolu-
práci s těmi, kteří se jím 
budou muset řídit. Už 
teď je například jasné, 
že nemá smysl zřizo-
vat v každé nemocnici 
infekční oddělení, ale 
rozhodně je nezbytné 
připravit materiální, 
organizační i personální 
podmínky pro okamžité 
přechodné vyčlenění 
části nemocnic pro pa- 
cienty s virem. A záměrně 
mluvím obecně o viru, 
a ne speciálně o koro-
naviru, protože takové 
podmínky musí platit 
systémově, pro všechny 
případy. Kdoví, co z Číny 

nebo odjinud přijde 
příště,“ říká Pavel Pavlík, 
sedmička na kandidátce 
ODS pro říjnové volby. 
Přípravou na zvládnutí 
budoucích epidemio-
logických krizí ovšem 
úkoly nového vedení 
kraje nekončí. Dobře 
to ví právě Pavel Pavlík, 
který před třemi lety 
jako předseda předsta-
venstva rozhýbal změny 

v benešovské nemocnici 
a zdravotnictví by se 
rád věnoval i v novém 
krajském zastupitel-
stvu. „Mou prioritou 
je, aby byla v celém 
kraji dostupná zdravotní 
péče všem obyvatelům 
a na všech úrovních. 
To vyžaduje jak stopro-
centně fungující krajské 
nemocnice, tak spolu-
práci s menšími, nekraj-
skými zařízeními, kterým 
by kraj mohl pomoci 
s investicemi,“ říká. 

Kauza s trestním 
oznámením na záchra-
nářku, která si dovolila 
upozornit na to, že 
záchranáři v době ko-
ronaviru prostě neměli 
potřebné vybavení, 
přetížené posádky, mi-
nimální investice a to-
tální absence jakékoli 
vize obnovy vozového 
parku… To je obraz 
Zdravotnické záchranné 
služby Středočeského 
kraje za koalice ANO, 
ČSSD a komunistů. 
Tahle „koalice blaha“ 
škudlí na zdravotnictví, 

ale na neuvěřitelné 
odměny pro své věrné 
sluhy má peněz stále 
dostatek. 

Přitom středočeská 
záchranka potřebuje 
investice jako sůl, což 
se projevuje mimo jiné 
zastaralými vozy. „Ne-
budete tomu věřit, ale 
jeden z vozů záchranky 
má na tachometru té-
měř půl milionu kilome-
trů. Pak je samozřejmě 
jen otázkou času, kdy 
takové vozidlo nezvlád-
ne dovézt lékaře za pa-

cientem nebo pacienta 
do nemocnice. Občané 
našeho kraje by neměli 
takovou rizikovou situ-
aci nadále trpět. Proto 
není na co čekat, musí-
me znovu nastartovat 
obnovu vozového parku 
záchranky. Za čtyři roky 
pořídíme 100 nových 
vozů. Bez fungující-
ho zdravotnictví totiž 
kraj na nohy postavit 
nejde!“ jasně říká Pavel 
Rusý, který jako lékař 
a šéf soukromé záchran-
ky prožil koronavirovou 
pandemii v první linii. 

V lepším případě 
snižování počtu lůžek 
a omezování služeb, 
v horším případě uza-
vírání celých oddělení. 
Takové jsou důsledky 
skutečnosti, že všech-
ny nemocnice v našem 
kraji dostávají od zdra-
votních pojišťoven 
zaplaceno méně, než 
kolik za stejné výko-
ny získají nemocnice 
pražské. 

„Rozdílné úhrady za péči 
nejsou nový problém, 
mluví se o něm už řadu 
let. Pro menší zařízení 
tento stav znamená ob-
rovskou zátěž. Chybějící 
peníze limitují možnosti 
údržby a obnovy budov 
i přístrojového vybave-
ní a dalšího majetku. 
A bohužel začínají mít 
vliv i na objem financí, 
který mají nemocnice 
k dispozici na mzdy 
zdravotníků i pomoc-
ného personálu. Kvůli 
tomu všemu se i nemoc-
nice, které dříve měly 
vyrovnané hospodaření, 
dostávají do ekonomic-

kých potíží,“ vysvětluje 
Martin Kupka, který 
měl krajské nemocnice 
na starosti jeden rok, než 
se hejtmanka Pokorná 
Jermanová rozhodla 
vládnout s komunisty 
a sociální demokracií. 
Právě během tohoto 
roku se podařilo vyvést 
krajské nemocnice z čer-
vených čísel. 

Kraj se dosud sna-
žil tuto situaci řešit 
hlavně investičními 
dotacemi, ale pouze 
u krajských nemocnic, 
ostatní zařízení včetně 
nemocnic v Čáslavi, 
Mělníku, Nymburku, 
Slaném a Rakovníku 
jsou však ponechána 
na holičkách. Více než 
polovině obyvatel kraje 
se tak zhoršuje pří-
stup ke zdravotní péči. 
„I přes důrazné upozor-
nění ze strany pěti měst 
a jejich nemocnic kraj 
koncem roku 2019 od-
mítl aspoň symbolicky 
se podílet na investicích 
do menších zařízení. 
Současné vedení kraje 

nás neposlouchalo. 
Věřím, že po volbách to 
vezmeme do vlastních 
rukou a změníme to. 
I proto jsem se rozho-
dl letos do krajského 
zastupitelstva kandido-
vat,“ říká starosta Rakov-
níka Luděk Štíbr.

Kraj se musí zasadit 
i za to, aby z menších 
míst nemizeli praktičtí 
lékaři, zubaři a am-
bulantní specialisté. 
Proto podpoříme města 
a obce ve snaze tyto 
lékaře udržet a zís-
kat nové. Budeme je 
chránit před dalšími 
regulacemi a rostoucí 
administrativní zátěží. 

NESTRAŠME SE, PŘIPRAVME SE 
Hned poté, co si paní Pokorná Jermanová 
sbalí svá fidlátka, se zdravotničtí pracovníci 
ve středních Čechách – od sanitářů po lékaře – 
opět stanou váženou profesí. Už žádná trestní 
oznámení a papalášské manýry. 

PODFINANCOVANÁ ZÁCHRANNÁ 
SLUŽBA OHROŽUJE PACIENTY

KRAJ MÁ MYSLET NA VŠECHNY LÉKAŘE

  Nemocnice ani praktické 
  a ambulantní lékaře 

  nenecháme na holičkách! 

  Nemůžeme spoléhat na to, 
  že si zdravotníci seženou 
  ochranné pomůcky sami. 
  Kraj jim musí pomoci! 

  Záchranka potřebuje 
  investice jako sůl! 

LUDĚK ŠTÍBR
STAROSTA RAKOVNÍKA. V ZA-
STUPITELSTVU CHCE ŘEŠIT SI-
TUACI MĚSTSKÝCH NEMOCNIC, 
ŠKOLSTVÍ A SPORT.

TOMÁŠ VOKURKA
MÍSTOSTAROSTA DOBŘÍŠE 
A VÁŠNIVÝ MODELÁŘ. PRACUJE 
V KRAJSKÉM VÝBORU PRO 
ZDRAVOTNICTVÍ A V ZASTUPI-
TELSTVU BY SE RÁD PODÍVAL 
NA ZOUBEK FINANCOVÁNÍ 
STŘEDOČESKÝCH KRAJSKÝCH 
I NEKRAJSKÝCH NEMOCNIC.

POŘÍDÍME 

100
NOVÝCH VOZŮ.

ANDREJ BABIŠ ŘEKL, ŽE HEJTMANKA 

POKORNÁ JERMANOVÁ DOSTALA NEMOCNICE 

DO ZISKU „PO ROZKRÁDAČCE ZA VLÁDY ODS“. 

PANE PREMIÉRE, PŘED PANÍ HEJTMANKOU VLÁDLA 

OSM LET ČSSD A DNES JÍ S KOMUNISTY SVÍTÍ  

U JEJÍCH PRŮŠVIHŮ. 

NELŽETE LIDEM!
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PRVNÍ POMOC PRO VODU. 
KROMĚ SUCHA JI OHROŽUJE I ŘEPKA

Nedostatek vody jako jedna z největších hrozeb tohoto století – 
to platí i pro Středočeský kraj. Sucho a spodní vody promořené 
pesticidy jsou faktory, které hrozí žízní a rakovinou. 

„Musíme mnohem 
více zadržovat vodu 
v krajině, ale také 
o vodu lépe pečovat,“ 
říká Miloslav Šmolík, 
člen krajské odborné 
komise Sucho a kan-
didát ODS do krajské-
ho zastupitelstva. Jak 
by měla vypadat kon-
krétní opatření? „Chce-
me pomoci s výstavbou 
nejméně dvou stovek 
tůní a rybníků a zaměří-
me se také na podporu 
investic do jejich čiště-
ní,“ vysvětluje Šmolík. 
Nezbytné je, aby kraj 
pomáhal obcím tak, že 
nebudou muset hradit 
vodní projekty z obec-
ních peněz. 
Problém, o němž se 
na veřejnosti příliš 
nemluví, je promoření 
spodních vod pestici-
dy. Ty podle hydro–  
meteorologů ve znač-
né míře pocházejí 
z pěstování řepky 
a kukuřice jako biopa-
liv. Ukázalo to rozsáhlé 
čtyřleté sledování 
téměř sedmi stovek 
zdrojů. „Natvrdo“ řeče-
no: takzvané spouštěče 
rakoviny jsou v Česku 
mnohonásobně vyšší 
než v zemích s nor-
málním zemědělstvím. 
Dokud se toto nezmě-
ní, například takové 
lesní tůně – další 
z navržených opatření 
z programu ODS – 
budou pouze „látáním 
zpuchřelého kabátu“.

Chybí trubky
Středočeši drží smutný 
rekord v počtu do-
mácností, jež nejsou 
napojeny na vodovod-
ní síť. Nic proti sepětí 
s přírodou a inspirací 
předky, kteří žili s vo-
dou v mnohem přiro-
zenější symbióze, ale 
chtít v 21. století, aby 
si hospodyně „po af-
ricku“ nosily vodu 
ve džbánech na hlavě, 
je poněkud příliš. „Více 
než třináct procent 
obyvatel středních 
Čech má každé léto 
strach, že jim ve studni 

dojde voda a oni zůsta-
nou na suchu,“ přibli-
žuje alarmující číslo 
Karel Bendl, kandidát 

do krajského zastupi-
telstva, jenž má do pro-
blematiky životního 
prostředí, sucha a vody 

vzácný komplexní 
náhled člověka s les-
nickým, právnickým 
i ekonomickým vzdělá-
ním. ODS také v oblasti 
infrastruktury nabízí 
ucelené řešení: propo-
jování vodárenských 
soustav, posilování 
zdrojů, obnovu nevyu-
žívaných vrtů a výstav-
bu nových vodovodů 
v obcích, kde chybí.

Řešení ODS v praxi
Program ODS nevy-
chází z teoretických 
postulátů, naopak 
je výsledkem osvěd-
čených praktických 
řešení. Například 
na Rakovnicku úspěšný 
starosta za ODS Luděk 
Štíbr nechal revitali-
zovat Lišanský potok 
s vytvořením celé řady 
menších a větších tůní 
a nádrží; další opatření 
město připravuje. Ra-
kovník při obraně před 
suchem klade velký 
důraz také na výsadbu 
a udržování nové zele-
ně, která umí zabránit 
rychlému odpařování 
i toho mála vody, jež 
na město dopadá kvůli 
jeho lokaci ve srážko-
vém stínu Krušných hor.
„Je stále více zřejmé, 
že sami, bez koordi-
nované pomoci kraje 
a státu, toho mnoho 
nezachráníme. A prá-
vě větší aktivitě kraje 
v této oblasti chci pře-
devším pomoci. Musí-
me udělat maximum, 
aby se v celém Středo-
českém kraji za pár let 
vůbec dalo žít,“ dodává 
Štíbr, rovněž kandidát 
ODS pro říjnové volby 
do středočeského 
zastupitelstva.

  U Říčan tůně máme, 
  chceme je ale vytvořit 
  v celém kraji. 

Území Mladá, součástí 
kterého je také rezer-
vace velkých kopyt-
níků (slavný chov 
praturů a divokých 
koní), je nově nejmlad-
ší národní přírodní 
památkou v České 
republice. 
Je jisté, že tady další 
výrobní a skladové haly 
nevzniknou! Lesostepní 
společenství mezi mla-
doboleslavskými Benát-
kami nad Jizerou a nym-
burskými Milovicemi je 

již patnáct let chráněno 
jako evropsky významná 
lokalita. „Mám z toho 
obrovskou radost! Je 
to završení několikaleté 
práce řady lidí. Národní 
přírodní památka Mladá 
nebude jen domovem 
zvířat, ale i cílem pro 
turisty se zájmem o pří-
rodu a krásným místem 
k projížďkám na kole,“ 
říká starosta Benátek 
a kandidát do krajské-
ho zastupitelstva Karel 
Bendl.

Z MLADÉ JE NÁRODNÍ 
PŘÍRODNÍ PAMÁTKA!

  Pratuři a divocí koně  
  jsou zajímavým cílem  

  výletů pro cyklisty  
  i pěší turisty.  

  Karel Bendl je  
  velkým zastáncem přírody.  
  Ocenit to přijel i předseda  

  Senátu Miloš Vystrčil.  

CO CHCEME: 

- VYBUDOVAT 200 MALÝCH VODNÍCH DĚL.

- PODPOŘIT OBCE, ABY NEMUSELY VODNÍ PROJEKTY 
PLATIT ZE SVÉHO.

- SYSTEMATICKY ČISTIT VODNÍ ZDROJE.

- PROPOJIT VODÁRENSKÉ SOUSTAVY.

- OBNOVIT NEVYUŽÍVANÉ VRTY.

- POSTAVIT NOVÉ VODOVODY.

CO NECHCEME: 

- SPODNÍ VODY PROMOŘENÉ PESTICIDY OD HNOJENÍ 
NEKONEČNÝCH LÁNŮ ŘEPKY. 

- Z TOHO VYPLÝVAJÍCÍ PRONIKAVĚ ZVÝŠENÉ RIZIKO 
NÁDOROVÝCH ONEMOCNĚNÍ.

- TECHNOKRATICKÝ PŘÍSTUP KE KRAJINĚ A JEJÍM 
VODNÍM ZDROJŮM.

OBCE POTŘEBUJÍ SILNOU,  

KOORDINOVANOU PODPORU 

KRAJE. V OBLASTI VODNÍHO  

HOSPODÁŘSTVÍ  

TO PLATÍ DVOJNÁSOB! 

MARTIN HRABÁNEK
UČITEL A STAROSTA SLANÉHO. 
DŘÍVE PRACOVAL JAKO ŘEDI-
TEL ZÁKLADNÍ ŠKOLY. PŮSOBÍ 
VE VÝBORU PRO VÝCHOVU, 
VZDĚLÁVÁNÍ A ZAMĚSTNA-
NOST STŘEDOČESKÉHO KRAJE 
A OBLASTI ŠKOLSTVÍ BY SE RÁD 
VĚNOVAL NA KRAJSKÉ ÚROVNI 
I NADÁLE. VE VOLNÉM ČASE 
RÁD CESTUJE A SPORTUJE.

PETR VYCHODIL
DLOUHOLETÝ STAROSTA MĚSTA 
KRÁLŮV DVŮR A ČLEN KOMISE 
PRO ROZVOJ MĚST A OBCÍ. 
NA KRAJI CHCE UPLATNIT SVÉ 
DLOUHOLETÉ ZKUŠENOSTI 
Z ÚSPĚŠNÉHO VEDENÍ MĚSTA, 
A TO ZEJMÉNA V OBLASTI 
MAJETKU A REGIONÁLNÍHO 
ROZVOJE.

KAREL BENDL
STAROSTA BENÁTEK NAD 
JIZEROU, ODBORNÝ LESNÍ 
HOSPODÁŘ A KVALIFIKOVANÝ 
MEDIÁTOR. JE VELKÝM ZASTÁN-
CEM PŘÍRODY A OTEVŘENÉ 
MEZILIDSKÉ KOMUNIKACE. 
V KRAJSKÉM ZASTUPITELSTVU 
BY SE RÁD VĚNOVAL OCHRANĚ 
ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ A TAKÉ 
ŘEŠENÍ RŮZNÝCH KONFLIKT-
NÍCH SITUACÍ.

MILOSLAV ŠMOLÍK
KOMUNÁLNÍ POLITIK, MA-
NAŽER, SPORTOVEC TĚLEM 
I DUŠÍ. ABSOLVENT ČVUT, 
FAKULTY STAVEBNÍ, OBORU 
VODNÍ STAVBY. V KRAJSKÉM 
ZASTUPITELSTVU BY SE CHTĚL 
NADÁLE VĚNOVAT PŘEDEVŠÍM 
ZLEPŠENÍ STAVU INFRASTRUK-
TURY V KRAJI.

DAN JIRÁNEK
PRIMÁTOR KLADNA A KRAJ-
SKÝ ZASTUPITEL. ZABÝVÁ 
SE OCHRANOU ŽIVOTNÍHO 
PROSTŘEDÍ – ZEJMÉNA OCHRA-
NOU PŘÍRODNÍCH STANOVIŠŤ, 
NAKLÁDÁNÍM S ODPADY 
A VODOU. DÁLE SE VĚNUJE 
ŠKOLSTVÍ, A TO OD ROZVOJE 
MŠ A ZŠ AŽ PO SPOLUPRÁCI 
S VYSOKÝMI ŠKOLAMI, A ROZ-
VOJI MĚST A OBCÍ.

  Více než 13 % 
  domácností v kraji 
  bez připojení 
  na vodovod? 
  To musíme změnit!
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Každé dítě z učitelské 
rodiny si v dospělos-
ti uvědomuje, o jak 
náročnou a důležitou 
práci jde. Vždyť doma 
muselo poslouchat své 
rodiče, jak se trápí nad 
otázkou vývoje, spíš 
úpadku školství. A kan-
toři vychovávají naše 

děti, novou generaci, 
budoucnost republiky. 
Ale současné vedení 
středních Čech to oči-
vidně moc netrápí.

Krajské školy jsou 
v ostudném stavu
„Některé učebny jako 
by se vůbec nezměnily 

od dob, kdy jsem já 
byl studentem. Kraj 
v rekonstrukci škol 
jasně zaspal. Zatímco 
města a obce do jimi 
provozovaných zá-
kladních škol investují, 
krajské střední školy 
mají prostě smůlu. 
Vždyť to tu vidíte, 

na podlaze se linoleum 
záplatuje místo toho, 
aby se vyměnilo. Chci 
ale aby se nezůstalo 
jen u oprav škol a aby 
i investice do vzdělání 
byly prioritou! Tomu 
musí odpovídat také 
roční výdaje na škol-
ství, které zvýšíme 
o dalších 100 milionů 
korun ročně,“ zdůraz-
ňuje Martin Hrabánek, 
kandidát ODS s čís-
lem 4, který opravdu 
ví, o čem mluví – než se 
stal starostou Slaného, 
nejdříve učil na základ-
ní škole a pak se stal 
jejím ředitelem. Situ-
aci ve školství tak zná 
nejen z role zřizovatele, 
ale i pedagoga.
Navíc úroveň střední-
ho školství ve Středo-
českém kraji je jedna 
z nejhorších v celém 
Česku, o tom učňov-
ském ani nemluvě. 
Na vině nejsou učitelé, 
ale především nedosta-
tečná podpora kvalitní-
ho vzdělávání ze strany 
krajské samosprávy. 
Mementem krajského 
školství je stav zácho-
dů, které v mnohých 
středních školách při-
pomínají Armageddon!

V okolí Prahy chybí 
nejen školky, ale i zá-
kladky
Přestože obce a města 
dělají vše, co je v jejich 
silách, často nejsou 
schopny zařídit do-
statečné kapacity škol 
a školek pro své občany. 
Situace v okolí Prahy 
je dokonce kritická! 
Své o tom ví i Jarmila 
Smotlachová. O základ-
ních školách se vyjádřila 
tak, že z menších obcí 
kolem souměstí Bran-
dýs nad Labem – Stará 
Boleslav děti skoro ne-
mají nárok na umístění 
do škol. A to přesto, že 
povinná školní docház-
ka je jedním z lidských 
práv! Tamní rodiče mají 
plné ruce práce, aby 
svého potomka do ně-
které ze škol vůbec 
„vtěsnali“. 

Komenský by zaplakal
Právě v době koronavi-
rové krize se ukázalo, že 
školy nejsou dostatečně 
vybaveny kvalitním in-
ternetovým připojením 
a technikou pro on-line 
výuku. Vedení kraje se 
nezabývalo sledováním 
kvality škol a nezbytnými 
změnami v jejich síti. 

Odpovědní představi-
telé jsou všem odbor-
níkům a ředitelům škol 
pro smích. Těsně po vol-
bách se sice podařilo 
díky ODS a pochopení 
koaličních partnerů 
zvýšit podporu školství 
o sto milionů korun, ale 
po změně koalice v režii 
ANO se školství znovu 
ocitlo na vedlejší koleji.
„Správně vyučovati zna-
mená způsobovati, aby 
se žák učil hbitě, s chutí 
a důkladně.“ To pravil 
„učitel národů“ a otec 
moderní pedagogiky 
Jan Amos Komenský, 
který činil z učení zába-
vu, a ne dřinu. Na vzdě-
lávání dětí se nesmí še-
třit. Kantoři by měli být 
odměňováni za kvalitu, 
a ne za vtloukání nepo-
třebných údajů do hlav 
našich dětí. Rodiče musí 
být dobře informováni 
právě o kvalitě jednotli-
vých škol. Problémem je 
i stále bobtnající byro-
kracie. Učitel, který musí 
pořád vyplňovat nějaká 
lejstra, není učitelem, 
ale sekretářkou! Jakmile 
to vezmeme do rukou, 
hloupá strategie kraje 
se otočí o sto osmdesát 
stupňů. 

Ve zdravém těle zdravý 
duch. Tak na tohle so-
kolské heslo se dopo-
sud v kraji dost zapomí-
nalo. Tedy hlavně v jeho 
vedení, které jako by 
konalo podle pomýle-
ného rčení „sportem 
k trvalé invaliditě“ 
a říkalo si, že na spor-
tovní odvětví netřeba 
z pokladny vydávat až 
tolik peněz. S dnešním 
„kapesným“ se totiž 
nedá o podpoře sportu 
ani hovořit. 

Směšný rozpočet 
Podpora sportu a tě-
lovýchovy je ve Stře-
dočeském kraji za hra-
nicí výsměchu. Výdaje 
v této oblasti jsou letos 
pouhých dvaašedesát 
milionů, což je čtyřikrát 
méně než třeba v Mo-
ravskoslezském kraji. 

Tam dávají 224 milionů 
korun. Ještě smutnější 
je porovnání s Libe-
reckým krajem, který 
má oproti našemu kraji 
třetinu obyvatel. 
„Neustále slýcháme, že 
se horší pohybová gra-
motnost dětí. Zatímco 
pro dřívější generace 
byl při tělocviku problé-
mem výmyk, dnes mají 
mnohé děti problém již 
s obyčejným kotrmel-
cem. A situace by byla 
ještě mnohem horší 
nebýt trenérů a dobro-
volníků, kteří ve volném 
čase pořádají sportov-
ní aktivity nejen pro 
děti. Středočeský kraj 
ale v podpoře sportu 
ve srovnání s ostatními 
kraji dlouhodobě za- 
ostává. Sport je v na-
šem krajském rozpočtu 
opravdovou popelkou,“ 

zlobí se starosta krá-
lovského města Slaný 
Martin Hrabánek. 

Jde o fair play 
Podle čtyřky na středo-
české kandidátce a dří-
vějšího hráče i trenéra 
košíkové to takto dál 
nejde. „Přestože kraj-
ský rozpočet každý rok 
bobtná, výdaje na sport 
jsou letos nižší než před 
dvanácti lety. Pro začá-
tek musíme garantovat, 
že každý rok podpoříme 
středočeský sport sto 
miliony korun. Před-
stavitelé oddílů a tre-

néři si to jednoznačně 
zaslouží. Vychovávají 
děti k fair play, lásce 

k pohybu, a hlavně 
na venkově jsou často 
jedinou zárukou volno-
časového vyžití a dění 
v obci. O zdravotních 
přínosech nemluvě,“ 
míní ještě Hrabánek. 
Jen navýšit rozpočet ale 
nestačí, je třeba také 
urychlit harmonogram 
dotačních řízení tak, aby 
poskytnutí dotací bylo 
schvalováno zastupitel-
stvem kraje nejpozději 
v březnu.

Pro přírodní  
sportoviště 
Na Kladně se zase 
s jiným úhlem pohledu 
nad sportem zamýšlí 
tamní primátor, krajský 
zastupitel a patnáctka 
na kandidátce ODS 
Dan Jiránek. „Běh je 
pro mě nejlepší relax 
a pro našeho psa Alexe 
zase největší radost. 
Kolem Kladna je lesů 

dost. Byl bych rád, kdy-
by kraj zavedl podporu 
rekreačních funkcí lesa, 
abychom i tady mohli 
investovat do přírod-
ních sportovišť. Ne na-
darmo se říká ‚sportem 
ku zdraví‘. Středočeský 
kraj po letech strádání 
už opravdu potřebuje 
ozdravnou kúru,“ soudí. 

Také podpora budová-
ní workoutových hřišť, 
hřišť pro seniory či 
cyklo a in-line stezek by 
měla být prioritou. Není 
na škodu si na tomto 
místě připomenout slo-
va zakladatele moder-
ních olympijských her 
Pierra de Coubertina 
o tom, že „není důležité 
vyhrát, ale zúčastnit se“. 
Účast současné koalice 
je ale pro sport škod-
livá, takže je důležité, 
aby kraj vyhrál nové 
vedení.

ŠKOLSTVÍ V KRAJI ZACHÁZÍ NA ÚBYTĚ. TAK TAKHLE NE!

Učení nemá být mučení, ale spíš příprava na ži-
vot. Ve Středočeském kraji se ale „učení“ moc 
nevede. Kvalita vybavení škol, informovanost 
rodičů a třeba i připojení k vysokorychlostnímu 
internetu pokulhávají. Změna je nutná. 

KONEC KAPESNÉHO PRO SPORT. POŘÁDNĚ PŘIDÁME 
Sportem ku zdraví, říká se. Nic-
méně v rozpočtu Středočeské-
ho kraje jsou výdaje na sport 
spíše invalidou, který kulhá 
na obě nohy. Je to ostuda, kte-
ré se vysmívají ostatní kraje. 
Své zkušenosti s tím má staros-
ta Slaného Martin Hrabánek. 

  Když se daří opravovat  
 školy vesnicím a městům,  

 musí se to začít  
 dařit i kraji.  

CO CHCEME ZLEPŠIT!

- NEJMÉNĚ STO MILIONŮ KORUN 
ROČNĚ DO PODPORY SPORTU. 

- URYCHLENÍ DOTAČNÍCH ŘÍZENÍ, 
ABY SPORTOVNÍ ORGANIZACE 
MĚLY KAŽDÝ ROK PENÍZE CO 
NEJDŘÍVE NA ÚČTECH.

- CÍLENÁ PODPORA SPORTOV-
NÍCH A TĚLOVÝCHOVNÝCH 
ZAŘÍZENÍ.

- MNOHEM LEPŠÍ  
SPOLUPRÁCE ŠKOL  
A SPORTOVNÍCH ORGANIZACÍ. 

  Garantujeme každý  
  rok 100 milionů pro sport.  

V říjnu budeme volit nové krajské zastupitele a můj hlas  
bude patřit ODS. Na našich Kempech vítězů se malým atletům 
snažíme vštípit nejen lásku ke sportu a pohybu, ale i ideály 
fair play. Stejné hodnoty ctí i kandidáti ODS. Je to ten 
správný tým, který postaví kraj na nohy!”

Adam Sebastian Helcelet, přední český desetibojař
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Dámy a pánové, milí Středočeši,

představuji Vám kandidátku Občanské demokratické strany pro volby do zastupitelstva 
Středočeského kraje. Je to celkem 65 osobností ze všech koutů středních Čech, najdete 
mezi nimi podnikatele, ekonomy, lékaře, učitele, zemědělce, odborníky na informační 
technologie, životní prostředí, dopravu nebo řízení zdravotnictví; jde o pestrou 
paletu osobností a profesí, nikoli o blok slepých, poslušných ovcí jako u nejmenované 
pseudopolitické konkurence. Ale hlavně je to parta, která táhne za jeden provaz. Poznal 
jsem to, nejen když jsme čistili naše řeky, ale také při našich srpnových cyklovýpravách, 
při kterých jsme najeli přes 1000 letních kilometrů a navštívili více než 200 starostů 
středočeských měst a obcí.

A když už jsme u starostů, za zmínku podle mého názoru stojí fakt, že celkem 21 z našich 
kandidátů v současnosti vykonává funkci starosty nebo místostarosty. To považuji za jasný 
důkaz, že ODS není stranou orientovanou pouze na celostátní politiku, ale že je velmi 
úspěšná i na komunální úrovni, kde odvádí pro města a obce spoustu dobré práce.

Jsem bytostně přesvědčen, že tahle parta osobností se zkušenostmi z komunální politiky, 
soukromého i veřejného sektoru bude stejně dobře fungovat při restartu kraje, který 
teď dlouho přešlapoval na místě. Stačí k tomu jediné – přesvědčit o tom Vás, milion 
středočeských voličů. A přesně o to se snažíme jak naší kampaní a programem, tak i jmény 
našich kandidátů, jejich zkušenostmi, schopnostmi a pověstí. Bez Vás totiž kraj na nohy 
nepostavíme. Změňme to spolu!

Přeji Vám, ať se s úřední obálkou a volebními lístky v ruce rozhodnete správně. Pokud dáte 
svůj hlas ODS, na oplátku Vám slibuji, že své volby nikdy nebudete litovat! 

Váš       Martin Kupka 
       lídr kandidátky ODS
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PETR BENDL
(* 24. 1. 1966)
V letech 1994 až 1998 kladenský primátor, 2000 
až 2008 historicky první středočeský hejtman. 
V roce 2009 krátce ministr dopravy ČR, 2011  
až 2013 ministr zemědělství ČR.  
Poslanec Parlamentu ČR.

KLADNO
OBVOD Č. 30

Na kandidátce pro 
krajské volby jsou spolu 
se starosty, místostaros-
ty a dalšími odborníky 
z řad ODS také zástupci 
Strany soukromníků 
České republiky, Klubu 
angažovaných nestraní-
ků, Konzervativní strany 
a Koruny České, monar-
chistické strany Čech, 
Moravy a Slezska. 
Lídr kandidátky Mar-
tin Kupka k tomu říká: 
„Naši kandidátní listinu 
jsme otevřeli menším 
politickým subjektům 

proto, abychom doká-
zali, že jsme moderní 
stranou schopnou 
propojit se s dalšími po-
dobně smýšlejícími sub-
jekty a aktivními lidmi 
s cílem společně změnit 
to, jak to v našem kraji 
(ne)funguje. Věřím, že 
to je přístup, který nám 
u veřejnosti přinese 
sympatie a podporu.“
Podobně spolupráci 
vnímá i místopředse-
da Koruny České, pan 
Petr Krátký: „Vnímáme 
nabídku ODS na připo-

jení menších stran jako 
možnost podpořit naše 
programové priority. 
Naše programy ne-
jsou a nikdy nebudou 
identické – neumím si 
třeba představit, že by 
ODS z ničeho nic začala 
podporovat myšlenku 
na obnovení monar-
chie v zemích Koruny 
české. Ale toho, co nás 
spojuje, je i tak dost, 
mnohem víc než toho, 
co nás dělí. Například 
společně těžce neseme 
neschopnost české spo-

lečnosti definitivně se 
vypořádat s nedobrým 
dědictvím komunismu, 
který naši zemi i národ 
naprosto zdevastoval. 
Odmítáme soustavně 
se zvětšující stát a jeho 
omezování liberálního 
ekonomického pro-
středí. A bezpochyby 
stejně chápeme a přijí-
máme klíčové pravicové 
hodnoty dosavadního 
polistopadového vývoje 
v naší zemi – odvahu, 
pracovitost a touhu 
po svobodě.“

Martin Kupka o věcech nerad pouze mluví, mnohem raději 
koná. Důkazem tohoto přístupu je, že se mu podařilo pod  
křídla ODS ve středních Čechách přivést hned čtyři menší  
strany z pravé části politického spektra. 

ODS SPOJILA SÍLY
DO VELKÉ PODZIMNÍ OFENZIVY

TOMÁŠ MÜLLER
DO ÉRY TVRDÍKA PRACOVAL 34 LET V ČSA 
JAKO MANAŽER LETOVÉHO PROVOZU, 
VICEPREZIDENT A PŘEDSEDA DOZORČÍ 
RADY. OD R. 2014 ŽIVNOSTNÍK. RÁD BY SE 
VĚNOVAL DOPRAVĚ VE STŘEDOČESKÉM 
KRAJI. 

MARCEL MIŠKA
ŽIVNOSTNÍK A HOKEJOVÝ FANOUŠEK. 
ABSOLVENT BIBS V BRNĚ. V KRAJSKÉM 
ZASTUPITELSTVU BY SE RÁD VĚNOVAL 
PROBLEMATICE UDRŽENÍ VODY V KRAJINĚ 
A ROZVOJE VENKOVA.

JAROSLAV KOLBEK
JIŽ TŘETÍ VOLEBNÍ OBDOBÍ STAROSTA 
OBCE PLETENÝ ÚJEZD. MÁ RÁD HUDBU 
A RÁD JEZDÍ NA KOLE.

ZMĚŇME TO SPOLU,  

VOLTE ČÍSLO

33
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KANDIDÁTI DO SENÁTU

JIŘÍ BURIAN 
(* 14. 12. 1948) 
Český politik a stavební inženýr, 
od října 2014 senátor za obvod č. 18 – Příbram, 
v letech 2000 až 2014 zastupitel Středočeského 
kraje, v letech 1990 až 2018 starosta města 
Sedlčany, člen ODS.

Mgr. MICHAL ZAPLETAL 
(* 2. 2. 1969)
Vystudoval FF UK v Praze, obor anglistika, bohe-
mistika. Po několikaleté zkušenosti ve školství začal 
po revoluci postupně pracovat ve vedení několika 
mezinárodních firem v regionu střední a východní 
Evropy. V současné době žije s rodinou v Kolíně, 
provozuje vlastní kavárnu a věnuje se veřejnému 
dění. Je členem Společnosti Václava Morávka.

VLADIMÍR „LÁBUS“ DRÁPAL  
(* 27. 3. 1964)  
Před rokem 1989 disident a aktivní postava čes-
kého undergroundu. Založil rockové kluby Man-
darin a Opera, byl ředitelem Kina Svět a v letech 
2003–2018 byl ředitelem Vrchlického divadla 
v Lounech.  Od roku 2019 pracuje jako kurátor 
a produkční Galerie města Loun a zabývá se pořá-
dáním kulturních akcí.

KLADNO
OBVOD Č. 30 PŘÍBRAM

OBVOD Č. 18

KOLÍN
OBVOD Č. 42

LOUNY
OBVOD Č. 6
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„Stejně jako je důle-
žitý vodovod, plyn či 
kanalizace, tak se bude 
i vysokorychlostní 
internet stávat neod-
myslitelně důležitou 
částí infrastruktury. 
Ve Středočeském kraji 
nemá možnost připoje-
ní kabelovou optickou 
trasou za přijatelných 
podmínek pro domác-
nosti několik stovek 
obcí! To se musí změ-
nit,“ říká kandidát ODS 

do krajského zastu-
pitelstva Jakub 

Rejzek, který je 
jedním z před-
ních českých 
odborníků 
na výstavbu 
sítí vysoko-

rychlostního 
internetu a prezi-

dentem Výboru ne-

závislého ICT průmyslu. 
Instalace optických 
kabelů ve Středočes-
kém kraji se v současné 
době odehrává podle 
známého pořekadla 
„každý pes, jiná ves“. 
ODS proto přichází 
s důrazným požadav-
kem na zjednodušení 
ukládání sítí do kraj-
ských pozemků a na dů-
slednou koordinaci 
všech investičních akcí 
mezi krajem a síťaři. 

Myš místo auta
Nekvalitní připojení 
k internetu – a tudíž 
nemožnost práce z do-
mova – se negativně 
podepisuje také na do-
pravní zátěži. Podle 
výpočtů může jít i o tři 
sta hodin ročně! Tento 
čas strávený v autě by 

v případě pohodlné 
práce z domova, pro-
střednictvím rychlého 
a stabilního internetu, 
mohl být „ušetřen“ 
na středočeských sil-
nicích v případě pou-
hého jednoho člověka. 
Ovšem krát a krát… 
Z jednotek jsou náhle 
velmi zajímavá čísla, jak 
zklidnit dopravu. 
„V době koronavirové 
krize se všude psalo 
a vykládalo, co to bude 
znamenat pro rozvoj 
home office a domá-
cího vyučování. Sotva 
čínský virus ochabl, už 
vše zase jede ve starých 
kolejích. To je špatně – 
dejme konečně zelenou 
moderním řešením 
jedenadvacátého 
století!“ vyzývá Rejzek. 
Přístup současného 

vedení Středočeského 
kraje k rozvoji kvalitního 
internetu nemá daleko 
k legendárnímu sdělení 
proslulé paní Pohlové: 
„Já bych všechny ty 
internety zakázala!“ 
Dejte hlas ODS – a my 
to změníme! 

Dobudování  
cyklostezek
Jednou z nejoblíbeněj-
ších forem aktivního 
způsobu života, navíc 
dostupnou prakticky 
všem generacím, je cy-
klistika. Podpora tohoto 
zdravého životního 
stylu by měla být pro 
každého regionálního 
politika něčím, jako je 
hýčkání vlastního dítě-
te. V nepříliš hornaté 
středočeské krajině by 
to neměl být problém, 
ale i když zdejší cyklosíť 
doznala určitého zlep-
šení, stále se nachází 
v pozici dítěte, na které 
rodiče nemají čas. Jde 
o špatný stav povrchu 
cyklostezek, nevhod-
nou šířku některých 
úseků, křížení s frek-
ventovanými silnicemi 
nebo přímo vedení 
cyklotras po těchto 
komunikacích. Je tedy 
třeba podpořit lepší ko-
ordinaci a další výstav-

bu cyklostezek v kraji 
tak, aby tvořily jeden 
funkční celek. 
Své o tom ví místo-  
starosta Lysé nad Labem, 
devítka středočeské 
kandidátky ODS Jiří 
Havelka. „Za nejdůleži-
tější považuji dobudo-
vání labské a vltavské 
cyklostezky. Napří-
klad Ústecký kraj má 
na svém území labskou 
cyklostezku vybudova-
nou kolem celého toku 
Labe. Stejnou cestou 
by se podle mě měl vy-
dat i Středočeský kraj. 
Například úseky labské 
stezky v okolí Neratovic 
nebo úsek mezi Čelá-
kovicemi a Nymburkem 
jsou ve skutečně špat-
ném stavu. A mnoho 
podobných míst najde-
me i na vltavské cyklo- 
stezce. V příštích letech 
povedeme kraj k tomu, 
aby usiloval o dobudo-
vání chybějících úseků,“ 
popisuje.

Králové cyklistiky 
Podobně to vidí i další 
sportovec v mod-
rém trikotu a šestka 
na kandidátce Tomáš 
Havlíček, který chybě-
jící cyklostezku kolem 
Kutné Hory řešil v létě 
téměř každý víkend. 
Jako „zaklínadlo“ tak 
říká slova o propojení 
dvou okresních měst. 
„Když chceme s man-
želkou a dětmi vyrazit 
na brusle nebo kola, 
musíme dojet do Čás-
lavi nebo na polabskou 
cyklostezku do Kolína. 
Kdyby se nám zmíněné 
již existující cyklostez-
ky podařilo propojit, 
vznikne krásný prostor 
pro rodinné výlety. 
Pro kraj by mělo být 
propojení Kutné Hory 
a Kolína prioritou. Že 
není v nejbližším okolí 
Kutné Hory v podsta-

tě ani jeden kilometr 
cyklostezky, kde by se 
dalo zároveň i brus-
lit, je velmi smutná 
skutečnost. Na kole 
se z města dostanete 
opravdu horko těžko 
a rozhodně se při tom 
nedá mluvit o bezpečí,“ 
vysvětluje předseda 
krajského klubu zastu-
pitelů ODS.
První kilometry cyklo- 
stezek se ve Středočes-
kém kraji začaly stavět 
kolem roku 2004. Šlo 
hlavně o cesty v kori-
doru Nymburk, Podě-
brady, Kolín, ale také 
kolem Kladna a v okolí 
Rakovníka. A tak se re-
gion stal i významnou 
evropskou cyklokřižo-
vatkou. Kdo byl ten-
krát ve vedení kraje? 
Správně! Světe, div se, 
byla to ODS. Nicméně 
kraj usnul na vavřínech. 
V budování je třeba 
restart, aby si ve Stře-
dočeském kraji mohl 
každý výletník na kole 
připadat jako „král 
cyklistiky“. Koneckon-
ců, ucelený obrázek 
o situaci si vytvořil i lídr 
kandidátky a kandidát 
na hejtmana Martin 
Kupka, když během 
srpna projel s řadou 
dalších kolegů na ko-
lech křížem krážem 
celý kraj. „Jestli chce-
me podporovat fyzic-
kou aktivitu občanů, 
musí být cyklostezky 
jednou z prvních polo-
žek na seznamu,“ říká 
k tomu.

CYKLOSÍŤ V KRAJI JE DĚRAVÁ JAKO CEDNÍK. VÍME, CO ZLEPŠIT!

STARTUJ AUTO, ZAS NEJDE INTERNET! 

Středočeský kraj je rájem cyklistů. Alespoň se to tvrdí. Nicméně 
každý náruživý cyklista ví své, stejně jako místostarosta Lysé 
nad Labem Jiří Havelka. Máme sice po jižních Čechách nejhust-
ší a nejdelší síť cyklostezek, ale jde o síť děravou jako cedník – 
v některých místech regionu nejsou cyklostezky ideálně  
propojené, v jiných úplně chybí. 

Práce a domácí vyučování v době krizí, jako byla koronaviro-
vá? Samozřejmě výborné řešení. Chce to jen „maličkost“: aby 
internet skutečně fungoval. 

  Dobudujeme 
  polabskou 
  cyklostezku! 

  V budování cyklostezek 
  je třeba restart. Propojíme 
  jejich děravou síť! 

 „Dostaňme rychlý  
 internet na venkov!“  

UŠETŘÍME 

300
HODIN ROČNĚ

NEŠVARY STŘEDOČESKÉ 
CYKLOSÍTĚ

- CHYBĚJÍCÍ ÚSEKY  
DŮLEŽITÝCH STŘEDOČESKÝCH  
CYKLOSTEZEK.

- ŠPATNÝ STAV POVRCHU  
A NEZPEVNĚNÉ POLNÍ  
A LESNÍ CESTY.

- NEVHODNÁ ŠÍŘKA. URČITÉ 
ÚSEKY NEDOSAHUJÍ ANI 
JEDNOHO METRU.

- ČASTÉ KŘÍŽENÍ SE SILNICEMI 
PRVNÍ, DRUHÉ A TŘETÍ TŘÍDY.

- VEDENÍ CYKLOTRAS PŘÍMO 
PO FREKVENTOVANÝCH 
KOMUNIKACÍCH.

JIŘÍ HAVELKA
RODÁK Z LYSÉ A JEJÍ DLOUHO-
LETÝ STAROSTA. NYNÍ PŮSOBÍ 
JAKO PRÁVNÍK MĚSTA ČELÁKO-
VICE A ZÁROVEŇ JE NEUVOL-
NĚNÝM MÍSTOSTAROSTOU 
LYSÉ. VÁŠNIVÝ TURISTA A TÁTA 
DVOU DCER SE NA KRAJI CHCE 
VĚNOVAT ZEJMÉNA OBLASTI 
DOPRAVY.

JAKUB REJZEK
PODNIKATEL, AMBASADOR 
DIGITALIZACE SPOLEČNOSTI 
A ROZVOJE INFRASTRUKTURY. 
V KRAJSKÉM ZASTUPITELSTVU 
SE BUDE VĚNOVAT PRÁVĚ 
TÉMATŮM DIGITALIZACE 
A ROZVOJI INFRASTRUKTURY 
V REGIONECH.

TOMÁŠ HAVLÍČEK
EKONOM A SPORTOVEC, V ZA-
STUPITELSTVU STŘEDOČESKÉ-
HO KRAJE JE OD ROKU 2008, 
POSLEDNÍ 4 ROKY JE PŘED-
SEDOU KLUBU ZASTUPITELŮ 
ZA ODS A RÁD BY SE I NADÁLE 
VĚNOVAL FINANCÍM, KDY BUDE 
S OČEKÁVANOU EKONOMIC-
KOU KRIZÍ PRÁVĚ TATO OBLAST 
NESMÍRNĚ DŮLEŽITÁ.
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„Pokud máme hovořit 
o skutečně efektiv-
ní pomoci seniorům 
a handicapovaným 
spoluobčanům, je ne-
zbytné rozšířit systém 

pečovatelské služby 
a také ji dostatečně 
zkvalitnit,“ říká kandi-
dátka ODS do krajské-
ho zastupitelstva Ilona 
Chrtová, dlouholetá 

pracovnice v sociál-
ních službách a bývalá 
starostka Libčic nad 
Vltavou. Cílem je, aby 
klient pečovatelské 
služby nemusel využí-

vat pobytových služeb 
ve specializovaných za-
řízeních – aby tedy dále 
žil v kruhu své rodiny, 
případně sám u sebe 
doma. 
Právě oba zmíněné 
faktory – dostatečné 
rozšíření a zkvalitnění 
pečovatelské služby – 
jsou klíčové. V součas-
né době to vypadá tak, 
že pečovatelky zdaleka 
nemohou pokrýt potře-
by domácí péče; klient, 
který „má štěstí“, se pak 
musí mnohdy spokojit 
pouze s přivezením 
jídla. Ničeho dalšího se 
nedočká. 
ODS přichází nejen 
s jasnou vizí nápravy 
dosavadních poměrů 

v oblasti pečovatelské 
služby, ale rovněž s mo-
derními trendy. Jedním 
z nich jsou i takzvané 
tísňové náramky. Klient 
pobývá doma, a pokud 
se mu udělá špatně či 
třeba upadne, stisknu-
tím tlačítka na náram-
ku okamžitě přivolá 
pomoc. 
Samozřejmě nelze 
zapomenout i na kla-
sické pobytové služby, 
které jsou v nejtěžších 
případech jediným ře-
šením. Nelze totiž eko-
nomicky pokrýt trvalou 
celodenní asistenční 
službu. V tomto směru 
je program péče 
z dílny ODS nejen mo-
derní a sofistikovaný 

(s přihlédnutím k po-
třebám různých druhů 
imobility či postižení), 
ale také ekonomicky 
zdravý.

Zatímco například 
základní škola v Králově 
Dvoře, kterou provozu-
je město, je krásně zre-
konstruovaná a dostala 
i zcela nový pavilon, 
krajské školy dlouhodo-
bě chátrají. O tom jsme 
se přesvědčili i na Be-
rounsku. „Moc bych si 
přál, aby náš kraj pečo-
val o svůj majetek lépe. 
A v případě škol to platí 
dvojnásob! Nejen děti, 
ale i učitelé si zaslouží 
odpovídající vybavení 
a prostory škol, vždyť 
v nich tráví velkou část 
každého dne. Kraj se 
musí naučit, že investice 
do vzdělávání jsou in-

vesticemi pro jeho bu-
doucnost. Když se daří 
opravovat školy vesni-
cím a městům, musí se 
to začít dařit i kraji,“ říká 
odhodlaně Petr Vycho-
dil, dlouholetý starosta 
města Králův Dvůr 
a dvojka na krajské kan-
didátce ODS. Ví, o čem 
mluví, protože zrovna 
stojíme před budovou 
berounské obchodní 
akademie, kterou Petr 
sám v osmdesátých le-
tech navštěvoval, a není 
problém zjistit, že se 
do této krásné budovy 
v majetku kraje za 
poslední roky mnoho 
investic nedostalo.

Všude je to stejné 
Jiným příkladem 
dlouho zanedbávané 
a dnes nevyužitelné 
budovy je i bývalý 
dětský domov v Saze-
né. Kraj opravy této 
budovy odkládal, až ji 
nakonec musel uzavřít 
statik. Dnes je tento 
objekt zralý na str-

žení a pro kraj nemá 
žádný význam. „Kraj 
dál nedělá nic, přitom 
by tento a další nepo-
třebný majetek měl 
být nabídnut k prodeji, 
aby našel nové využi-
tí. Jinak bude nadále 
chátrat a přitom brzdit 
rozvoj obcí a měst, 
v nichž se nachází,“ 

říká další kandidát 
ODS, místostarosta 
města Kralupy nad 
Vltavou Libor Lesák, 
kterého záhy doplnil 
Martin Kupka: „Tím 
se zásadně ome-
zí provozní výdaje 
a prodaný majetek 
nalezne nové, smyslu-
plné využití. Ušetřené 

peníze pak mohou 
putovat na úhradu ná-
kladů za opravy silnic, 
rekonstrukce středních 
škol, ústavů sociální 
péče a další potřebný 
majetek.“
Přitom nejde o jednu 
ruinu v havarijním 
stavu. Kraj vlastní 
obrovské množství 
majetku, pro který 
nemá využití. A nejen 
to – kraj ani v dnešní 
počítačové době stále 
nemá elektronickou 
evidenci majetku, bez 
které nelze efektivně 
a hospodárně pláno-
vat nakládání s bu-
dovami, včetně jejich 
rekonstrukcí a oprav. 
Na závěr Libor Lesák 
smutně mávl rukou: 
„Za těchto podmínek 
se nikdo nemůže divit, 
že realitou krajských 
financí je trend rostou-
cích provozních výda-
jů, za kterými investice 
výrazně pokulhávají.“

Když navštívíte 
základní školy zřizo-
vané městy a obcemi, 
v naprosté většině 
případů se setkáte 
s opravenými budova-
mi a kvalitním, funkč-
ním zázemím. Když se 
ale vydáte do střed-
ních škol, které jsou 
Středočeského kraje, 
narazíte zpravidla 
na pravý opak. 

Když se zajdete po-
dívat na toalety, čeká 
vás ostudný zážitek. 

Všichni skloňují, jak 
se musíme připravit 
na riziko šíření covidu, 
kraj ale není schopen 
zajistit ani tu základní 
věc, kvalitní hygienické 
podmínky. Proto spus-
tíme speciální program 
na zkvalitnění sociální-
ho zázemí ve středních 
školách. Je to důležité 
nejenom za součas-
ných hygienických 
podmínek, ale i proto, 
že moderní záchody 
prostě do 21. století 
patří.

Mosty a mostky  
mají odjakživa lidi 
spojovat, pomoci jim 
překonat překážky 
v cestě. Ty středočes-
ké ale v důsledku  
nulové koncepce 
oprav a udržby začí-
nají být problémem, 
který kraji přerůstá 
přes hlavu!

„Tenhle mostek je 
na hlavní krajské silnici 
kolem Prahy, konkrétně 
z Kralup na Roudnici 
nad Labem. Jak vidíte, 
to nejlepší už má dávno 
za sebou. A navíc přes 
něj pořád jezdí kami-
ony, které tu vlastně 
nemají co dělat, ale 
nemají kudy jinudy jet. 

Tohle už smrdí průšvi-
hem,“ říká místostarosta 
Kralup nad Vltavou 
Libor Lesák „O jeho 
rekonstrukci se mluví 
již pěknou řádku let. 
Fakticky se ale nic ne-
děje a most je ve stále 
horším stavu,“ dodává. 
Bohužel, most 101-054 
není ani vzdáleně jediný 

v kraji, který je na tom 
tak špatně. Podobných 
ve středních Čechách 
máme na 600. Některé 
jsou dokonce ve stavu 
havarijním. Pokud se 
nechceme stát krajem 
padajících mostů, tak už 
není na co čekat.

SOCIÁLNÍ PÉČE POTŘEBUJE ZÁSADNĚ ROZŠÍŘIT!

KRAJSKÝ MAJETEK CHÁTRÁ! NENECHÁME TO TAK!

Civilizovaná 
společnost se 
pozná podle 
toho, jak se 
stará o slabé 
a nemocné. 
Středočeský 
kraj v tomto 
směru připo-
míná území 
Caligulovo. 

Střední školy, nemocnice, sociál-
ní zařízení, tam všude se nakládá 
s krajským majetkem. O silnicích 
nemluvě. Ve středních Čechách 
se ale majitel o své objekty ne-
stará zrovna příkladně.

ILONA CHRTOVÁ

BÝVALÁ STAROSTKA. ABSOL-
VENTKA ČVUT PRAHA. PRACUJE 
JAKO ŘEDITELKA ZAŘÍZENÍ 
PRO ZDRAVOTNĚ POSTIŽENÉ. 
VE STŘEDOČESKÉM KRAJI BY 
SE I NADÁLE CHTĚLA VĚNOVAT 
SOCIÁLNÍM SLUŽBÁM, ZEJMÉ-
NA SLUŽBÁM PRO SENIORY.

LIBOR LESÁK
12 LET MÍSTOSTAROSTA MĚSTA 
KRALUPY NAD VLTAVOU, KDE 
MÁ V GESCI ROZPOČET MĚSTA, 
ROZVOJ MĚSTA, ZÍSKÁVÁNÍ 
DOTAČNÍCH PROSTŘEDKŮ 
A DOPRAVU. 12 LET KRAJSKÝ 
ZASTUPITEL S HLAVNÍM ZAMĚ-
ŘENÍM NA MAJETEK KRAJE. 
KRAJ DO DNEŠNÍ DOBY NEMÁ 
ZŘÍZENOU ELEKTRONICKOU 
EVIDENCI MAJETKU, BEZ KTERÉ 
NELZE EFEKTIVNĚ A HOSPO-
DÁRNĚ PLÁNOVAT REKON-
STRUKCE A OPRAVY MAJETKU.

  Nezapomínejme  
  na seniory  

  a handicapované.  

S HYGIENOU NA ŠTÍRU KRAJ PADAJÍCÍCH MOSTŮ?

  Budova Integrované 
  střední školy Stanislava 
  Kubra je důkazem, že se 
  kraj o majetek nestará. 

  I takto vypadají 
  toalety v krajských 
  školách. 

  „Jeden by neřekl,  
  že jsme na hlavní  
  krajské silnici II/101.“ 
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Středočeský kraj roz-
hoduje o spoustě věcí, 
které mají vliv na každo-
denní život nás všech. 
Kvalita silnic, úroveň 
nemocnic či vybavenost 
středních škol a učilišť 
jsou přímým důsledkem 
kvality krajské politické 
reprezentace. Nejen 
skandály současného 
vedení kraje jsou tak 
dobrou motivací jít v říj-
nu ke krajským volbám 
a podpořit změnu k lep-
šímu, podpořit ODS. 
Celá krajská kandidátka 
ODS od lídra Martina 
Kupky až po poslední-
ho kandidáta je plná 
osobností, poctivých lidí 
se zkušeností z vedení 
měst či obcí nebo lidí, 

kteří uspěli ve svých 
oborech. Proto je velmi 
rád podporuji i přímo 
svojí účastí na kandi-
dátce.

Česko v pěstování ze- 
leniny značně zaostá-
vá za jinými zeměmi. 
Manželé Smotlachovi 
ale hlavně na tuhle 
zemědělskou komodi-
tu vsadili a vybudovali 
celkem prosperující 
malou rodinnou farmu 
s vlastním obchodem, 
kam jezdí zákazníci 
nakupovat s důvěrou 
v heslo Smotlachových: 
„Ostatním nabízíme to, 
co sami doma jíme!“

A přišla krize
Vzali se už ve třetím 
ročníku „hnojárny“, jak 
se lidově říkalo tehdejší 
pražské Vysoké škole 
zemědělské, a na cestě 
byl už první potomek. 
V roce 1991 byl Radkovi 
Smotlachovi v rámci 
restitucí navrácen statek 
s polnostmi v Hlavenci, 
o kterém předtím jen 
mlhavě tušil, že kdysi 
patřil jeho předkům. 
V roce 1952 totiž všech-

no zabralo zemědělské 
družstvo a celá rodina 
byla z obce nuceně 
vystěhována. Za léta 
kolektivního „turecké-
ho“ hospodářství se ze 
statku stala ruina a mladí 
manželé tak na něm 
po sametové revoluci 
začali hospodařit s not-
nou dávkou idealismu 
a téměř od nuly.
„Začali jsme pěstovat 
hodně polní zeleni-
nu, tedy zelí, kapustu, 

květák, brambory 
a další. Postavili jsme 
dva obrovské chladi-
cí boxy. Pak ale přišla 
po vstupu do Evropské 
unie krize, kdy do Česka 
začalo proudit lev-
né zboží z Německa 
a Holandska a my jsme 
se dostali do vážných 
problémů. Půl roku jsme 
skladovali zelí, ale jeho 
ceny ještě více klesly. 
To samé s bramborami. 
Udrželi jsme se jen silou 

vůle, vrhli se na pěsto-
vání teplomilné zeleniny 
a daří se,“ podotýká 
Jarmila Smotlachová.

Rajčata, okurky, papriky
Uprostřed obce se na-
chází zrekonstruovaný 
statek s obytným a ně-
kolika hospodářskými 
staveními. Za ním je vel-
ká zahrada plná obrov-
ských fóliových hangá-
rů, kde rostou v horkých 
letních měsících rajčata, 
okurky, papriky, lilky 
a další zelenina. V ohra-
dách pobíhá drůbež 
a ovce. Na okolních 
polích donedávna zlátla 
pšenice a dozrával mák. 
„Naše plody jdou také 
hodně na farmářské 
trhy. Nicméně nemáme 
certifikaci biofarmy a ani 
ji nechceme. I biofarmář 
musí plodiny ošetřovat 
postřiky, byť povolený-
mi. Vlastní plody i sami 
jíme, takže vždy veške-
rou jejich chuť a vůni 
‚testujeme‘ nejprve 
sami na sobě. Všechnu 
zeleninu pěstujeme tak, 
aby byla chutná a zdra-
vá,“ dodává. 
Dnes to funguje tak, že 
se Radek stará o farmu 
se třemi zaměstnanci 
a Jarmila vede účet-
nictví. Mají tři velké 
děti, které se navzdory 

přísloví „jablko nepa-
dá daleko od stromu“ 
věnují úplně jiným 
oborům. „Jak říká Fran-
tišek v cimrmanovské 
hře Vizionář: Ale ten 
grunt, tatínku, ten váš 
velkej grunt já nechci. 
Já nechci bejt boha-
tej… Václav si v Praze 
vesele popelaří a mně 
hodíš na hřbet takovej 
majetek,“ směje se 
Jarmila. A tak se těší ze 
čtyřletého vnuka, který 
už nyní nezapře nadšení 
ze statku. Kdo ví, možná 
bude právě on další 
generací zemědělců ze 
Smotlachovy farmy. 

KOMUNISTY ZDEVASTOVANÝ STATEK POSTAVILI NA NOHY. 
TEĎ JE NA ŘADĚ KRAJ

Nesetkali se u Kolína, ale na Vysoké škole zemědělské v praž-
ském Suchdole. Promovali v revolučním roce 1989. Pak z po-
pela komunistické zchátralosti doslova vydupali nový statek. 
Jarmila a Radek alias Farma Smotlacha. 

  Vím, že tvrdá práce 
  nese výsledky.  

POKRAČOVÁNÍ ZE STRANY 1

S příklonem k pravico-
vé politice to bylo mno-
hem rychlejší. „Jsme 
hospodáři, takže je 
nasnadě, že sympatizu-
jeme se stranami, které 
vědí, že bez práce ne-
jsou koláče. Nicméně 
teprve před dvěma lety 
ve mně uzrála potřeba 
zapojit se. Stala jsem se 
sympatizantkou kam-
paně Milion chvilek pro 
demokracii, byli jsme 
i demonstrovat na Vác-
laváku. A pak jsem šla 
s kůží na trh ještě víc,“ 
říká trojka kandidátky 
ODS do středočeského 
zastupitelstva. Jako ne-
závislá je podporována 
Soukromníky. 
Hlavenec se po dobu 
její služby od roku 2007 
každoročně zúčast-
ňuje soutěže Vesnice 
roku. Při ní jsou obce 
poměřovány v různých 
kategoriích a nejvyšší 

ocenění jsou vyjádřena 
různě barevnými stuha-
mi. Obec posbírala sko-
ro všechna, až se v roce 
2011 stala krajským 
šampionem a získala 
zlatou stuhu, tedy titul 
Vesnice Středočeského 
kraje. V celostátním 
klání poté obsadila 
druhé místo. „Když sem 
přijela soutěžní komise, 
skoro všichni se zapo-
jili. Spolky se předsta-
vily a místní vytvořili 
takovou atmosféru, že 
jsem si připadala jako 
v pohádce,“ vzpomíná.

Ze života vesnice
A právě různé zájmové 
spolky – dobrovolní 
hasiči, nohejbalisté, 
folkloristé či rybáři – 
jsou srdcem společen-
ského života Hlavence. 
Za samostatnou zmínku 
stojí spolek s tajemným 
názvem Bratrstvo Koby-
lí hlavy. Parta chlapů, 
která vyčistila a obno-

vila tůň Hulán v okolí 
anebo založila vlastní 
novodobý zvyk, takzva-
né koulení zelí. Na dru-
hý svátek vánoční se 
stylem od hospody 
k hospodě metá koště-
tem hlávka zelí. Prostě 
takový „zelný hokej“. 
Obecní úřad v Hlavenci 
sídlí v přízemí bývalé 
školy, v níž bylo roku 
2005 v rámci rekon-
strukce vytvořeno 
několik startovacích 
bytů pro mladé rodiny. 
Také zde má klubov-
nu dětská skupina 
Hlaveneček. „Skupina 
nahrazuje mateřskou 
školu. Žijeme v prstenci 
kolem Prahy, kde je 
nejpalčivějším pro-
blémem umísťování 
dětí do mateřských 
a základních škol. Takto 
jsme si pomohli sami, 
ale budeme se snažit, 
aby zde vyrostla regu-
lérní mateřská škola,“ 
vysvětluje Jarmila 

Smotlachová s tím, že 
vesnice má daleko 
více problémů, než je 
na první pohled znát. 
Hromadná doprava 
je žalostná, a když se 
tam chce člověk dostat 
bez auta třeba ze Staré 
Boleslavi, aby šel přes 
deset kilometrů pěš-
ky lesem, kde může 
překročit bludný kořen. 
Na druhou stranu je 
třeba říct, že potře-
ba této dopravy není 
velká. Nakonec si paní 
starostka Smotlachová 
povzdychne: „Venkov 
je důležitou součástí 
země, a přitom se život 
mimo město stává 
téměř bydlením dru-
hé kategorie. Některé 
důležité služby chybí. 
A to by se mělo v rámci 
možností změnit. Je 
potřeba empatie. Vždyť 
lidi na vesnici potřebu-
jeme. Nechceme přece, 
aby se z venkova stal 
skanzen!“ 

BEZ PRÁCE NEJSOU KOLÁČE. 
ODS TO VÍ, A PROTO S NÍ JDU DO VOLEB!

SPRÁVNÉ NAKOPNUTÍ PRO KRAJ

JARMILA  
SMOTLACHOVÁ
STAROSTKA HLAVENCE. 
SPOLU S MANŽELEM A DĚTMI 
PROVOZUJÍ RODINNOU FARMU 
SMOTLACHA. JE AKTIVNÍ ČLEN-
KOU SPOLKU PRO OBNOVU 
VENKOVA A JEHO PŘEDSEDKY-
NÍ VE STŘEDOČESKÉM KRAJI.

JAN SKOPEČEK 
POSLANEC A TÁTA DVOU DĚTÍ. 
EKONOM A VYSOKOŠKOLSKÝ 
PEDAGOG, KTERÝ RÁD JEZDÍ 
NA KOLE A FANDÍ FOTBALOVÉ 
SLAVII. V KRAJSKÉM ZASTU-
PITELSTVU BY PRO NĚJ BYLO 
PRIORITOU ŠKOLSTVÍ A SPORT.

  Poslanec Jan Skopeček 
  to letos v létě pořádně nakopl! 

  Organizuje dobročinné fotbalové 
  turnaje po celém kraji a na  

  pomoc si vzal i dvouletého syna. 

V krajských volbách dám hlas ODS hlavně proto, že dobře 
znám Martina Kupku a nepochybuji o tom, že bude dobrým 
hejtmanem. A dobře znám i Jarču Smotlachovou, výbornou 
starostku a mou kolegyni ze Spolku pro obnovu venkova. 
Podtrženo, sečteno – kandidátka ODS má na to, postavit kraj 
na nohy!

Veronika Vrecionová, poslankyně Evropského parlamentu
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PROGRAMOVÝ 
HOROSKOP A KŘÍŽOVKA
Kozoroh 
Kozorozi jsou 
spolehliví 

parťáci. A stejně jako 
ostatní Středočeši si 
zaslouží spolehlivou 
hromadnou dopravu 
s dostatečnou kapaci-
tou, aby se v pohodě 
dostali do práce. Proto 
navýšíme počty vlaků 
a autobusů tam, kde 
jich je nedostatek.

Vodnář – Bez 
vody není život! 
Proto pomůže-

me dovést vodovody 
tam, kde ještě chybí. 
A zlepšíme schopnost 
naší krajiny zadržovat 
vodu, ale také zabránit 
povodním. To každý 
Vodnář ocení.

Ryby – Podpoří-
me výstavbu 
200 rybníků, tůní 

a nádrží a pomůžeme 
i s čištěním těch, které 
už existují. To všechno 
proto, aby naše ryby 
neskončily v bahně 
nebo na suchu.

Beran – Berani 
si umí jít 
za svým, hlavou 

prorazí i zeď. My 
půjdeme po hlavě 
odstraňovat zbytečné 
překážky. Ať už to jsou 
nepotřebné turnikety 
na krajském úřadě, 
nebo stohy nesmysl-
ných papírů pro naše 
podnikatele, lékaře, 
učitele a starosty.

Býk – Skandály 
kolem krajské 
údržby silnic 

a cesty samá díra. To je 

pomyslný červený hadr 
nejen pro býky, ale pro 
všechny Středočechy. 
Tohle říjnem končí! 
Na KSÚS uděláme 
pořádek!

Blíženci – Všich-
ni občané v kraji 
si zaslouží stejně 

kvalitní lékařskou službu 
v blízkosti svého bydliš-
tě. Proto podpoříme 
i ostatní nemocnice, 
nejen ty krajské. A am-
bulantní lékaře ochrání-
me od dalších nepo-
třebných razítek. Doktor 
má léčit, ne papírovat.

Rak – Račího 
„couvání“ už 
bylo v údržbě 

krajských silnic a mostů 
dost. Je ostuda, že 
téměř 600 krajských 
mostů je ve špatném 
stavu. Víme, kde jsou, 
a do je jich oprav se 
pustíme hned a naplno. 

Lev – Takhle už 
ne! Zařvěme jako 
opravdový lev, že 

už máme dost papaláš-
ství! Náš hejtman 
nebude rodině půjčovat 
služební auto. Nebude-
me začerňovat auditní 
zprávy ani zatajovat 
informace o odměnách 
pro úředníky. Nabízíme 
slušnou politiku a návrat 
kraje na špici mezi 
českými regiony. 

Panna – Střední 
Čechy jsou 
překrásné. 

Takovou přírodu jako 
u nás jinde nenajdete. 
Ale nesmíme se k ní 
chovat macešsky! Proto 

podpoříme zvýšení 
podílu kraje a obcí 
na správě chráněných 
částí naší panenské 
přírody.

Váhy – Váhy jsou 
symbolem 
spravedlnosti. 

A spravedlivé platy pro 
úředníky budou první 
ze změn, ke kterým 
po volbách sáhneme. 
Nebudeme zatajovat 
informace, za co dostali 
krajští zaměstnanci své 
odměny, a vyhneme se 
extrémním částkám jaké 
dávalo současné vedení 
kraje.

Štír – Není 
možné, aby 
pražské nemoc-

nice za stejný zákrok 
dostávaly vyšší úhrady 
než naše nemocnice.  
To je jed, který škodí 
ekonomice středočes-
kých nemocnic. Změ-
nou systému úhrad 
získáme peníze pro 
nemocnice a zdravotní-
ky. Jen tak budeme mít 
dost prostředků na to, 
abychom zvládli případ-
né další virové epide-
mie. 

Střelec – Jde-
me do boje 
za naše záchra-

náře. Už se nebude 
opakovat nedostatek 
ochranných prostřed-
ků, a určitě nebudeme 
na naše zdravotníky 
podávat trestní ozná-
mení. Naopak jim 
zajistíme 100 nových 
sanitek. Pomoc záchra-
nářům je trefa do čer-
ného!

Vytvořím krajskou koalici, s níž odstavíme 
od moci současné politické prominenty, kteří 
kraji jen dělají ostudu.

Provedu personální a systémové změny v činnos-
ti Krajské správy a údržby silnic, aby bylo možné 
objasnit všechna korupční podezření a zabránit 
dalším pochybnostem o jejím hospodaření. 

Chci pomoci regionálním podnikatelům, proto při-
pravíme postupy, jak v rámci zákonných možností 
umožnit, aby se na realizaci zakázek z krajských pe-
něz co nejvíce podílely společnosti, které mají sídlo 

a zaměstnance ve středních Čechách.

1. 

4. 

9. 

10. 

Do vedení kraje i úřadu přivedu odborníky. Zá-
roveň nastavím pravidla, aby byli odměňováni 
za skutečně odvedenou práci, a ne podle osob-
ních či politických sympatií.

Zahájím výběr 10 nejdůležitějších projektů 
v oblasti dopravní infrastruktury, na které se 
kraj v roce 2021 soustředí, a poté budu osob-
ně dohlížet na jejich realizaci, především půjde 
o dlouhodobě odkládané rekonstrukce krajských 
mostů a P+R parkovišť.

S kolegy zpracuji Plán pro obnovu regionu za-
měřený na udržení investic, rozvoj zdravotnic-
tví a škol. Podle něj uděláme revizi krajského 
rozpočtu, upřednostníme investice před výdaji 
na běžný provoz. 

Otevřu krajský úřad občanům, okamžitě odstraním turnikety omezující vstup do úřadu, což vnímám jako symbol nastavení transparentnosti a informač-ní otevřenosti kraje jeho obyvatelům.

Připravíme kraj na možné problémy způsobené dalšími virovými epidemiemi, posílíme investice pro záchrannou službu v příštím roce, vytvoříme pan-demický plán pro nemocnice a sociální služby, tak 
abychom zvládli jednorázové zátěžové stavy 
a neomezili dlouhodobě standardní zdravotní a sociální péči.

Budu řešit přeplněné vlaky a autobusy. Provedeme analýzu počtu spojů hromadné dopravy včetně jejich kapacity tam, kde je kraj v minulosti nemístně omezil nebo kde se ukazuje jejich nedostatek. Podle výstupů pak v příštím roce zvýšíme jejich počet a kapacitu, kde to bude potřeba.

2. 

6. 

5. 

3. 

8. 

7. 

NAVRAŤME RESPEKT A DŮSTOJNOST 
NAŠEMU KRAJI ANEB PLÁN  

MARTINA KUPKY PRO PRVNÍCH 100 DNÍ  
VE FUNKCI HEJTMANA

Vytvořím pracovní skupinu, která navrhne opat-
ření pro zajištění rychlejší výstavby optických 
sítí a dostupnost vysokorychlostního internetu 
ve všech koutech kraje, bez rychlých a funkč-
ních sítí se dnes neobejde zdravot-
nictví, školství, bezpečnostní složky 
ani krajská administrativa, jejíž 
digitalizace by zásadně omezila 
byrokracii.

PROGRAM ŠITÝ NA MÍRU - NOVINKA, 
KTEROU BYSTE NEMĚLI PŘEHLÉDNOUT
Na volebním webu www.postavmekrajnanohy.cz/programat 
najde každý program připravený pro něj osobně. Programat 
každému podle jeho věku, preferencí a místa, kde žije, 
představí hlavní body programu, které se ho týkají.
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www.POSTAVME KRAJ NA NOHY.cz

Změňme
to spolu!

www.facebook.com/martin.kupka1 ZADAVATEL/ZPRACOVATEL: ODS

Kochání s následky 
Pakliže je nejkrásnější 
pohled na svět z koň-
ského hřbetu, ten 
asi nejdetailnější při 
pohodové rychlosti je 

právě z bicyklu. Trasa 
každého z cyklovýletů 
začíná a končí v ně-
kterém z větších měst 
a modrý tým denně 
ujede někdy až šede-
sát kilometrů. „Každou 
dovolenou určitý čas 
na kole strávím, takže 
můžu říct, že jsem příle-
žitostný cyklista. Letos, 
s ohledem na teploty 
často vyšší než třicet 
stupňů Celsia, si člověk 
opravdu sáhne na dno 
sil. Občas nás zaskočil 
i silný déšť, jako třeba 
na Neratovicku. Ale 
když jsme slíbili, že 
do daných obcí dorazí-
me, tak prostě musíme! 
Nehledě na déšť nebo 
tropy. Já jsem navíc 
kochací typ, takže mě 
těší pohledy do krajiny 
a nenechám se poča-
sím zlomit,“ říká Kupka 
s tím, že k žádnému 

karambolu, jako před 
povzdechem „vy jste se 
zase kochal, že jo, pane 
doktore“ z filmu Ves-
ničko má středisková, 
zatím nedošlo. 

Cyklojízdy nicméně 
slouží hlavně k tomu, 
aby kandidát na hejt-
mana sesbíral podněty 
a získal bezprostřední 
zpětnou vazbu k součas-
nému fungování kraje. 
A právě na hranicích 

Středočeského kraje je 
občas nejlépe vidět, jak 
žalostný stav komunikací 
v něm vládne. Silnice se 
občas změní v rozdro-
lený povrch, který by 

člověk očekával spíše 
na Sibiři než v srdci Evro-
py. Nicméně to „kochání“ 
při jízdě na kole odhalilo 
spoustu dalších nešvarů 
při dosavadní správě 
kraje. 

Cyklistovy příběhy 
„Středočeská tour byla 
také o setkávání s lidmi, 
kteří v kraji žijí a všude 
jsme se dočkali vstřícné-
ho přijetí.V Chotusicích 
nás dokonce paní sta-
rostka, která je na ma-
teřské, a přesto se stará 
o obec, pozvala domů 
na zahradu, abychom si 
mohli popovídat, a v Ro-
hozci nám pan starosta 
řekl, že jsme první politic-
ká návštěva od  
90. let,“ líčí zážitky Kupka. 
Jízda na kole po různých 
trasách Středočeského 
kraje má v rámci před-
volebního boje premi-

éru a tým občanských 
demokratů cyklovýpravy 
plánoval několik měsíců 
dopředu. 
Modrý peloton v srpnu 
zvládl 28 etap, překonal 

obdivuhodnou metu 
1 000 kilometrů a na-
vštívil kolem 200 obcí. 
Většinou jelo zhruba 
deset nadšenců v dre-
sech ODS, ale cestou se 
přidávali i další cyklisté, 
kteří se stranou neměli 
nic společného. Nic-
méně už nyní je možné 
konstatovat, že „modří“ 
po zevrubném prů-
zkumu vědí, co chybí 
Středočeskému kraji 
a jak zlepšit život v něm. 
„Že se na naše výpravy 
dívala politická konku-
rence skrz prsty, až to 
nakonec stálo manželovi 
hejtmanky za nepocho-
pitelné urážky, to je pro 
mě další důkaz, že jsme 
vybrali správně. Zvládli 
jsme navštívit spoustu 
milých lidí a hezkých míst 
a všude byla cítit touha 
po změně,“ dodal Martin 
Kupka. 

MODRÝ TÝM ŠLAPAL DO PEDÁLŮ 
NA STŘEDOČESKÉ TOUR 

Nejdříve čistili „modří“ na kánoích čtyři středočeské řeky – Berounku, 
Labe, Sázavu a Jizeru. V červenci se proletěl poslanec a starosta Líbeznic 
Martin Kupka nad Středočeským krajem v malém letounu, aby viděl sho-
ra, jak je v krajině všechno propojené. Nicméně věci musí fungovat pře-
devším dole, na zemi. Proto se společně s kolegy rozhodl v srpnu pořá-
dat cyklojízdy napříč největším českým krajem. 

Na výzvu reagoval 
tak, že veškeré  
smlouvy se svými  
spolupracovníky 
zveřejnil.

Vyvolal odvolání spolu-
pracovníka obviněného 
podnikatele Hořáčka, 
kterého ANO přivedlo 
do pozice šéfa Asociace 
středočeských nemocnic.

Chce podporovat 
akce místních spolků 
po celém kraji 
a cestovní ruch 
jako celek.

Otevře kraj obča-
nům! Nejdříve vytrhá 
turnikety, hned poté 
zavede transparentní 
informování o činnos-
ti úřadu.

Postará se o poctivou 
a koncepční správu 
silnic a otevřená vý-
běrová řízení.

 
Zajistí nákup  
100 nových sanitek. 
Mimořádné výkony 
odmění mimořádný-
mi odměnami,  
nikoli trestním  
oznámením.

Spravedlivě odmění 
všechny úředníky, 
ne jen prominentní. 
Odměny budou vždy 
řádně zdůvodněny.

Před volbami projel 
celý kraj na vlastním 
kole. Kopec nekopec, 
vedro nevedro, 
déšť nedéšť.

Zatajila podivné 
smlouvy s externisty, 

kteří vypracovávali 
předražené  

monitoringy.

Chtěla nechat  
nemocnice na pospas 

nechvalně známému 
a trestně stíhanému 

podnikateli  
Horáčkovi.

Z krajských peněz 
dala 10 milionů korun 

na sraz majitelů mo-
tocyklů Harley-David-

son konaný v Praze.

Zavedla turnikety 
na krajském úřadě, 

začerňovala 
audity, kryla 
předražené 

úředníky.

Neřešila děravé 
silnice ani podezřelé 
přidělování zakázek 
na údržbu a rekon-

strukce Krajskou sprá-
vou a údržbou silnic.

Zmrazila obnovu 
vozového parku. Po-

dala trestní oznámení 
na záchranářku, která 
po pravdě upozornila 

na nedostatek ochran-
ných prostředků.

Věděla o astrono-
mických měsíčních 

prémiích pro vybrané 
zaměstnance kraje. 

Odmítla zveřejnit 
důvod, proč byly 

uděleny.

Služební vůz 
nechala k užívání 

manželovi.

SMLOUVY S EXTERNISTY

NEMOCNICE

HARLEY-DAVIDSON

TURNIKETY

SKANDÁLY NA KRAJSKÝCH SILNICÍCH

ZÁCHRANNÁ SLUŽBA

ODMĚNY NA ÚŘADĚ

SUPERB

PŘIJĎTE 
K VOLBÁM 
2. a 3. října

MINULOST

POKORNÁ JERMANOVÁ MARTIN KUPKA

Když jsem slyšel, 
že Martin Kupka 
ve svém volném čase 
čistí řeky, řekl jsem 
si, že tohle musím 
vidět! Přejít od slov 
k činům bývá totiž to 
nejtěžší! Tady tomu 
tak bylo, i proto 
jsem rád přidal ruku 
k dílu!

Jakub Kohák,  
herec a režisér

Když mi zavolal 
Martin Kupka, zda 
mě může navštívit 
v Nižboru, byla jsem 
překvapená. O to 
větší překvapení 
bylo, když nepřijel 
sám, ale zato s po-
řádnou „bandou“. 
Tenhle tým šlape 
na vítězství!

Kateřina Zusková,  
starostka obce Nižbor

VS.

VS.

 BUDOUCNOST

CO JSME NA CYKLOJÍZDÁCH 
ZJISTILI? TO NAJDETE NA 
INTERNETOVÝCH STRÁNKÁCH 
POSTAVMEKRAJNANOHY.CZ

KAŽDÁ ETAPA BYLA DLOUHÁ 
OD ČTYŘICETI DO ŠEDESÁTI 
KILOMETRŮ. START I CÍL BYL 
VŽDY V NĚKTERÉM Z VĚTŠÍCH 
MĚST STŘEDOČESKÉHO KRAJE. 
CELKOVĚ JSME TAK ZVLÁDLI 
PŘES 1 000 KILOMETRŮ!

NA KONCI KAŽDÉ ETAPY „MODRÉ 
TOUR“ SE ZÁJEMCI MOHLI V LET-
NÍM KINĚ PODÍVAT NA ROMAN-
TICKOU KOMEDII Z VINAŘSKÉHO 
PROSTŘEDÍ 3BOBULE. 


